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Vragen van het lid Arib (PvdA) aan
de minister van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport over marktwerking
in de verloskundige zorg.
(Ingezonden 16 april 2009)

1
Is het waar dat u van plan bent de
tarieven voor verloskundigen vrij te
geven en hiermee de marktwerking in
de verloskundige zorg te
introduceren?1

2
Is het waar dat u de Nederlandse
Zorgautoriteit (NZa) opdracht hebt
gegeven een advies uit te brengen
over het introduceren van
marktwerking in de verloskundige
zorg?

3
Waarop baseert u dit voornemen?
Hebt u uit eerdere ervaringen met het
vrijgeven van tarieven zoals in de
kraamzorg positieve effecten kunnen
realiseren? Zo ja, wat zijn deze
effecten tot nu toe geweest?

4
Deelt u de zorg van de KNOV dat met
het introduceren van de
marktwerking in de verloskundige
zorg zwangere vrouwen straks geen
keuzemogelijkheid hebben tussen
thuis bevallen of in het ziekenhuis en
dat onder druk van de vrije tarieven
in de ziekenhuizen veel gynaecologen
in de ziekenhuizen zich genoodzaakt
zullen voelen om hun zorg anders te

organiseren om zo hun omzet op het
gewenste niveau te houden?

5
Deelt u de mening dat de ervaringen
met marktwerking in de kraamzorg
hebben laten zien dat de kwaliteit van
de kraamzorg achteruit is gegaan en
dat dezelfde ontwikkeling zich bij de
verloskundige zorg zal voordoen?
Zo nee, waarop baseert u dan uw
antwoord?

6
Bent u het met de stelling eens dat
marktwerking in de verloskundige
zorg kan leiden tot meer
medicalisering van zwangerschappen
en dat de onderzoeken die tot nu toe
zijn gedaan laten zien dat begeleiding
van zwangerschappen door
verloskundigen veel minder leiden tot
medische ingrepen zoals
keizersnede?2

7
Bent u op de hoogte van het
onderzoek van TNO, het Academisch
Medisch Centrum in Amsterdam
(AMC) en het Maastricht Universitair
Medisch Centrum (MUMC), waaruit
blijkt dat vrouwen die thuis bevallen
dezelfde kans hebben dat hun kind
overlijdt of op een intensive care unit
terechtkomt als vrouwen die in het
ziekenhuis bevallen en dat thuis
bevallen bij vrouwen die geen
risicofactor hebben even veilig is?
Denkt u niet dat u met het

introduceren van marktwerking de
thuisbevalling om zeep helpt?3

1 Persbericht KNOV d.d. 15 april 2009.
2 Maassen en prof. Nijhuis, december 2008.
3 Onderzoek naar thuisbevallingen door TNO,
d.d. 15 april 2009.
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